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Dienst / afdeling :  PSD.OSD - Ontwikkeling Sociaal Domein 
 
 
Aan de gemeenteraad, 
 
De gezamenlijke voetbalverenigingen hebben een visie gepresenteerd over de toekomst van het 
amateurvoetbal in Helmond. 
In deze notitie legt de gemeente haar eigen visie daarnaast. In grote lijnen onderschrijft de gemeente de visie 
van de verenigingen. Daarmee ligt er nu een gezamenlijke uitdaging voor de komende jaren. 
 
Beleidsmatige context 
De visie beschrijft het huidige beleidskader met de strategische sportnota (2013-2020) waarbij vitale 
verenigingen en toekomstgerichte sportparken belangrijke doelstellingen zijn. De strategische agenda van de 
gemeente kent twee programmalijnen die gerelateerd zijn aan deze visie amateurvoetbal: Sociale Stad en 
Duurzame Gezonde Stad. 
Vanwege de druk op de sportbegroting is een juiste focus meer dan ooit van belang om gericht en efficiënt te 
kunnen investeren in de toekomst. 
 
Beoogd effect 
capaciteit 
In de huidige situatie is er sprake van een flinke overcapaciteit aan velden. Om effectief en efficiënt middelen 
in te zetten, wordt gekozen voor zes hoogwaardige sportparken. Dit betekent het afstoten van twee 
sportparken (Warande en Houtsdonk).Daarnaast is er sprake van een capaciteitstekort op de sportparken 
Brandevoort en Molenven (Stiphout). In de notitie worden oplossingen aangedragen om dit tekort op te 
lossen.Met deze combinatie van maatregelen realiseren we een goed verspreid aanbod van sportparken met 
voetbal dat aansluit bij de vraag die er ligt. Het biedt de mogelijkheid om in de toekomst op deze sportparken 
gerichte investeringen te doen om blijvend goede faciliteiten te bieden 
 
vitale verenigingen 
De gezamenlijke verenigingen hebben veel behoefte om de samenwerking te verbeteren en willen op een 
reeks van thema's samen optrekken. Daarmee kunnen alle verenigingen de vitaliteit verbeteren. De 
gemeente wil  graag dit proces faciliteren en afspraken maken over de concreet te bereiken doelstellingen. 
Met een gericht programma van vier jaar dienen verenigingen vitaal te zijn. 
 
Aanpak 
capaciteit 
De visie gaat uit van een proces van enkele jaren (maximaal drie jaar) om te komen tot minder sportparken. 
Met respect voor de juridische positie van de verenigingen die gehuisvest zijn op deze sportparken (PVV en 
HVV), gaan we met deze verenigingen in gesprek om te bespreken op welke manier de sportparken gesloten 
kunnen worden. Daarbij zal o.a. gekeken worden of samenvoegen met een van de andere verenigingen op 
draagvlak kan rekenen. 
Voor de twee sportparken met een capaciteitstekort (Brandevoort en Molenven) worden oplossingen 
voorgelegd. In overleg met de verenigingen worden deze uitgewerkt. 
 
vitale verenigingen 
Om de verenigingen te faciliteren om (nog) vitaler te worden en hun onderlinge samenwerking  te versterken 
en te professionaliseren wordt voorgesteld een voetbalcoördinator op tijdelijke basis aan te trekken. De 
invulling hiervan en de financiering is een gezamenlijke opdracht van gemeente en verenigingen. Ook de 
KNVB zal hierbij nadrukkelijk worden betrokken. 
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Argumenten 
capaciteit 
Er liggen in Helmond te veel voetbalvelden. Overcapaciteit is voor verenigingen erg duur en voor de 
gemeente geen efficiënte inzet van middelen. Ten behoeve van een efficiënte en effectieve inzet van de 
gemeentelijke middelen, dient er een oplossing gevonden te worden voor de parken met  overcapaciteit. 
Voor sportpark de Braak wordt de Sportcampus ontwikkeld. Het gebruik van het sportpark wordt 
geïntensiveerd met nieuwe gebruikers vanuit onderwijs en de wijken. 
Voor de sportparken De Warande en Houtsdonk wordt voorgesteld deze te sluiten. De verenigingen die deze 
parken gebruiken, PVV en HVV, zijn al langer beperkt van omvang en gezien de demografische 
ontwikkelingen en de beperkte wijk gebonden functie van deze verenigingen is groei in de toekomst niet 
aannemelijk. 
 
We kiezen voor zes hoogwaardige sportparken. Dat betekent onder andere dat deze sportparken zo veel  
mogelijk  moeten voldoen aan de vraag die er is. Voor het oplossen van het capaciteitstekort op sportpark 
Brandevoort is een combinatie van oplossingen nodig omdat uitbreiden van het sportpark niet mogelijk is. 
Daarom wordt gekozen voor het vervangen van een natuurgrasveld in een kunstgrasveld en het creëren van 
een betere spreiding van het aanbod door aanpassing van competitieschema en het introduceren van nieuwe 
competitievormen. 
Voor Stiphout zijn twee oplossingen mogelijk. Hierover gaan we komende periode in overleg met de 
vereniging om te bekijken welke optie het beste is. 
 
vitale verenigingen 
Het opstellen van een gezamenlijke visie heeft de verenigingen dichter bij elkaar gebracht. Ze willen nu 
doorpakken om de samenwerking te verstevigen en te professionaliseren. Tegelijkertijd zullen de komende 
jaren verenigingen intensief gaan samenwerken omdat een sportpark wordt gerenoveerd en vernieuwd (De 
Braak) en omdat sportparken worden afgestoten (Warande en Houtsdonk). Om de vrijwillige bestuurders te 
faciliteren wil de gemeente bijdragen aan de aanstelling van een tijdelijke voetbalcoördinator. 
 
Kanttekeningen 
capaciteit 
Door te besluiten dat er twee sportparken afgestoten gaan worden, heeft dit direct effect op de 
twee verenigingen die van deze sportparken gebruik maken. Deze verenigingen worden gedwongen om na te 
denken over de toekomst van hun vereniging en toekomstscenario's af te wegen. Dit zijn lastige processen 
waar identiteit van de vereniging en emoties een rol spelen. Met een zorgvuldig proces gaan we beide 
verenigingen ondersteunen om de sluiting van de sportparken goed te laten verlopen. 
Het besluit om juist deze sportparken te gaan sluiten kan niet als een verrassing komen. In het ideaalplaatje 
voor de toekomst wat de gezamenlijke verenigingen hebben gepresenteerd komen deze twee sportparken 
niet voor. 
 
Voetbalvereniging Brandevoort is gedwongen, ook nu al, om alle creativiteit te gebruiken om de beperkte 
capaciteit te benutten. Ook met de aanleg van een kunstgrasveld in plaats van natuurgras, blijft de capaciteit 
beperkt. Dat dwingt de vereniging in overleg met KNVB en andere verenigingen nieuwe competitievormen op 
te zetten en verschuivingen aan te vragen in de competitieopzet. Dit vraagt veel van het kader van deze 
voetbalvereniging. 
Helaas zijn er geen andere realistische alternatieven beschikbaar en waren alle betrokkenen van begin af aan 
bekend met de onmogelijkheden om dit sportpark uit te breiden. Met een goede samenwerking en begeleiding 
van KNVB en de voetbalcoördinator verwachten we samen met de vereniging deze opgave tot een goed 
einde te brengen. 
 
vitale verenigingen 
De gemeente wil een flinke bijdrage leveren aan de voetbalcoördinator maar vraagt daarnaast ook inzet én 
een financiële bijdrage van de verenigingen. In ruil daarvoor trekken we samen op bij de opstelling van het 
profiel en de formulering van de resultaten. Door samen te investeren is de kans dat er voortvarend resultaten 
worden geboekt groot. Voor verenigingen kan een dergelijke investering problematisch zijn. Wellicht dat 
daarvoor door verenigingen specifieke sponsors gevonden kunnen worden. 
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Wij stellen u voor om de notitie "Visie op amateurvoetbal Helmond" inhoudelijk vast te stellen en de financiële 
consequenties betrekken bij de afweging bij de voorjaarsnota 2017. 
 
Het advies van de commissie Omgeving zal, na ontvangst, voor u ter inzage worden gelegd. 
 
Burgemeester en wethouders van Helmond 
de burgemeester    de secretaris 
mevr. P.J.M.G. Blanksma - van den Heuvel mr. drs. A.P.M. ter Voert 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Bijlage: 

 notitie "visie amateurvoetbal Helmond" (kenmerk: 1472781) 
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Raadsbesluit 26 
Vergadering 9 mei 2017 Gemeenteraad 

 
De raad van de gemeente Helmond; 
Gezien het voorstel van burgemeester en wethouders van 27 maart 2017 
gelet op de bepalingen van de Gemeentewet; 
 
besluit: 
 

1. de notitie "Visie op amateurvoetbal Helmond" inhoudelijk vast te stellen; 
2. De financiële consequenties betrekken bij de afweging bij de voorjaarsnota 2017. 

 
Aldus besloten in zijn openbare vergadering van 9 mei 2017. 
 
 
De raad voornoemd, 
de voorzitter de griffier  
 
 
 
 

  

 


